

CALL FOR PAPERS (AND ABSTRACTS)
(le français ensuite)

Feminism and Food

October 25-27, 2019

University of Guelph

<https://www.uoguelph.ca/arts/philosophy/cswip19>

Keynote Speaker: Dr. Heana F. Szymanski (The University of Scranton)

The Canadian Society for Women in Philosophy invites papers and panel proposals from all areas of philosophy and all philosophical approaches, including and not limited to analytic, continental, and historically oriented philosophy. Submissions related to the theme are especially welcome. Submissions of long abstracts (1000 words) are invited for eventual presentation of papers not exceeding 3000 words. Deadline: 12am EST, February 15, 2019. Email cswipsubmissions2019 at gmail dot com

Our conference theme is “Feminism and Food.” This conference asks participants to consider how food, as a topic worthy of philosophical investigation, is related to feminist challenges to traditional discourse. How has food been discussed in the history of philosophy, or overlooked? How has feminist philosophical scholarship taken into account issues including the ethics and politics of food production, availability, and consumption? What counts as food, and how are metaphysical claims regarding the nature of food related to our attitudes to animals, to climate, and to cultural geographies?

Topics may include but are not limited to the following:

Disability Feminism and Food Justice
Food in the Anthropocene
Indigenous Food
Anti-colonial Food Justice
Hunting and/or/versus Farming
Ethical Eating
Feminist Cooking
Hospitality
Diet Culture
Orthorexia
Gender and Gardening
Food Justice and Gender Justice
Food Deserts
Food and Literacy
Women and Food in Media and Marketing
Feeding and Eating With Nonhuman Friends

Please email the 1000 word abstract as a double-spaced document in Word or PDF, prepared for fully anonymous review. In your email, please provide your contact information and brief biographical material (for our SSHRC application), including: your institutional affiliation and

degrees (starting with the most recent and specifying the discipline); recent positions and a few publications, especially those relevant to the event. We encourage all graduate students to indicate if they plan to submit the full versions of their papers for consideration for the 2019 Jean Harvey Student Award. To do so, please indicate in the body of your email that you would like for the paper to be considered. In that case, the completed paper, not exceeding 3000 words and prepared for anonymous review, must be submitted by 12am EST, Thursday July 11, 2019.

Panel proposal submissions: Please submit two separate documents. 1) A panel proposal, including paper abstracts, for anonymous review. 2) A document with all panelist names and biographical information for the SSHRC application.

This conference will prioritize accessibility. Guidelines for accessible presentations will be distributed with successful participant notifications. Conference rooms and the reception space are wheelchair accessible, and information about wheelchair accessible transportation and accommodations will be available by the time of participant notifications. Participants will be asked to use microphones for all talks and for discussion periods. Food will be vegan/vegetarian, and there will be space on the registration form to note food allergies and sensitivities. Participants are asked not to bring or wear strong scents. A quiet room will be available. Further information, such as information about childcare, breastfeeding and change room areas, and transportation to and from Guelph will be available soon at <http://www.cswip.ca> and also upon request. All conference participants will be asked to identify any presentation technologies and/or other supports required to participate, and anything else that can help mitigate potential barriers to participation. All information will be kept confidential. Please send all submissions to the following address: cswipsubmissions2019 at gmail dot com

APPEL À COMMUNICATIONS (ET À RÉSUMÉS)

Le féminisme et l'alimentation

25 au 27 octobre, 2019

Université de Guelph

<https://www.uoguelph.ca/arts/philosophy/cswip19>

Conférencière d'honneur: Dr. Ileana F. Szymanski (The University of Scranton)

La société canadienne pour les femmes en philosophie vous invite à soumettre vos propositions de communications ou de tables rondes dans tous les domaines de la philosophie et incluant mais ne se limitant pas aux approches analytiques, continentales ou historiques. Les soumissions reliées au thème de la conférence sont particulièrement bienvenues. Vous pouvez soumettre un long résumé (1000 mots) qui formera la base d'une présentation qui n'excède pas 3000 mots. Date limite : 15 février 2019 à minuit (HNE)

Courriel : cswipsubmissions2019 arobas gmail point com

Le thème de notre conférence porte sur le féminisme et l'alimentation. Nous demandons aux participantes et participants de considérer comment l'alimentation, comme sujet de recherche philosophique, est reliée aux contestations féministes du discours traditionnel. Comment la nourriture a-t-elle été abordée ou négligée dans l'histoire de la philosophie? Comment les recherches féministes prennent-elles en compte l'éthique et la politique de la production, la disponibilité et la consommation des denrées alimentaires? Qu'est-ce qui compte comme de la nourriture? Comment les thèses métaphysiques concernant la nourriture sont-elles reliées à nos attitudes envers les animaux, le climat, et les géographies culturelles?

Les sujets abordés peuvent inclure entre autres:

Les théories féministes du handicap et la justice alimentaire
Alimentation et anthropocène
Alimentation autochtone
Justice alimentaire anticoloniale
La chasse et/ou/versus l'agriculture
Manger éthiquement
La cuisine féministe
L'hôtellerie
La culture des régimes
L'orthorexie
Le genre et le jardinage
La justice alimentaire et la justice de genre
Les déserts alimentaires
La nourriture et la littératie
Les femmes et la nourriture dans les médias et le marketing
Nourrir et manger avec nos amis non-humains

Votre résumé de 1000 mots doit être à double interligne en format Word ou PDF et préparé pour évaluation anonyme. Dans le corps de votre courriel, indiquez vos coordonnées et fournissez une courte biographie (pour notre demande de subvention au CRSH) qui inclut : votre affiliation institutionnelle, vos diplômes (en commençant par le plus récent et en indiquant la discipline), vos postes récents, et quelques publications, surtout si elles sont en lien avec le thème de notre conférence. Nous encourageons les étudiantes et étudiants des cycles supérieurs à mentionner dans le corps de leur courriel s'ils désirent que la version complète de leur communication soit considérée pour le Prix étudiant Jean Harvey 2019. Pour être considéré, le texte complet de la communication, n'excédant pas 3000 mots et préparé pour évaluation anonyme, doit être soumis au plus tard à minuit (HNE) le jeudi 11 juillet 2019.

Propositions de tables rondes: Veuillez soumettre deux documents séparés: 1) une proposition de table ronde préparée pour évaluation anonyme qui inclut les résumés de toutes les présentations, et 2) un document contenant le nom et les informations biographiques (pour notre demande de subvention au CRSH) de tous les panélistes.

Cette conférence mettra l'accent sur l'accessibilité. Des instructions pour rendre les communications accessibles seront distribuées à tous les participants et participantes dont la

proposition de communication sera retenue. Les salles de conférences et de réceptions sont accessibles en fauteuil roulant et des informations concernant le transport adapté et l'hébergement accessible en fauteuil roulant seront disponibles en même temps que les lettres d'acceptation. Les participants et participantes devront utiliser un microphone pour toutes leurs interventions. La nourriture sera végétarienne/végétalienne, et vous pourrez nous faire part de toute allergie ou intolérance alimentaire sur votre formulaire d'inscription. Nous demandons aux participants et participantes de ne pas porter de parfums ou fragrances fortes. Une salle de repos sera disponible. Des informations supplémentaires au sujet, par exemple, de la garde d'enfants, des espaces d'allaitement et des tables à langer, ainsi que du transport entre l'hôtel et l'université seront disponibles sous peu au www.cswip.ca et aussi sur demande. Les participants et participantes sont priés de nous faire part de tout soutien, technologique ou autre, requis pour minimiser tout obstacle à leur participation pleine et entière. Toute information sera gardée confidentielle.

Veillez faire parvenir vos soumissions à l'adresse courriel suivante : cswipsubmissions2019 arobas gmail point com